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Abstract (en)
[origin: US4309264A] The electrolysis apparatus for the manufacture of chlorine from aqueous alkali metal halide solutions has at least one
electrolysis cell the electrodes of which, separated by a separating wall, are arranged in a housing of two hemispherical shells. The housing is
furthermore provided with equipment for the feed of the starting materials for electrolysis, and equipment for the discharge of the electrolysis
products. The separating wall is clamped by means of sealing elements between the rims of the hemispherical shells and positioned between power
transmission elements of non-conductive material. The electrodes are fastened via spacers to the shells and connected mechanically and electrically
with the shells via the rims thereof. The hemispherical shells of adjacent cells are positioned flatwise one upon the other, and the end positioned
shells of the electrolysis apparatus are supported by pressure compensation elements.

Abstract (de)
In einem Elektrolyseapparat zur Herstellung von Chlor aus wässrigen Alkalichloridlösungen, der mindestens eine Elektrolysezelle (4) aufweist,
sind Anode (12) und Kathode (16) durch eine Trennwand (14) voneinander getrennt in einem Gehäuse aus zwei Halbschalen (9, 11) angeordnet.
Das Gehäuse ist mit Einrichtungen (21) zum Zuführen der Elektrolyseausgangsstoffe und zum Abführen der Elektrolyseprodukte versehen. Die
Trennwand (14) ist mittels Dichtelementen (13, 15) zwischen den Rändern der Halbschalen (9, 11) eingeklemmt und zwischen sich jeweils bis zu
den Elektroden (12, 16) erstreckenden Kraftübertragungselementen (19, 20) aus elektrisch nichtleitendem Material gehalten. Die Elektroden (12, 16)
sind über Distanzstücke (17, 18) an den Halbschalen (9, 11) befestigt und über ihre Ränder mit den Halbschalen mechanisch und elektrisch leitend
verbunden. Die Halbschalen (9, 11) benachbarter Zellen liegen flach aufeinander und die endständigen Halbschalen des Elektrolyseapparates sind
durch druckaufnehmende Organe (7, 8) abgestützt.
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